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Referat Studienævn for Pædagogik 
 
   
Dato: 10-10-2018- 9:30 - 11:30    
Lokale: 
Deltagere:  
 
Fraværende:  
Referent: 
Dagsorden sendt 
til orientering til:  

Mødelokale Romeo 
Peter Hobel (PH), Finn Wiedemann (FW), Lars Frode Frederiksen (LFF), Terese 
Kjær Rasmussen (TKR), Ane Qvortrup (AQ), Betina S. Stick (BSS) 
Rie Kjeldbye Mangor Holm 
Dorte Cohrt Nebel 
 
Anne Jensen, Louise Lund, Torben Spanget Christensen, Herdis Toft, Christina 
Bruun Levinsen 

 

 
Dagsorden 
 

  

0. Valg af næstformand 
1. Godkendelse af dagsorden 12. september 2018 

 

2. Godkendelse af referat 15. august 2018 – godkendt v/skriftlig høring med frist 
10. september 2018 

Dato 11. oktober 2018 

3. Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 
b) Vicestudieleder 
c) De studerende 
d) Sekretariatet 

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger Sagsnr. 18/939 
5. Sager til behandling eksamen 

Ingen sager til behandling 
 

6. Sager til behandling studieordninger 
Ingen sager til behandling 

 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Opdatering af KA-uddannelsens markedsføringssider, så de er 

tilpasset målgruppen (årshjul) 
(https://www.sdu.dk/da/Uddannelse/Kandidat/Paedagogik) 

b) Vejledning ifm udlandsophold (årshjul) 
c) Slutevaluering (årshjul) 
d) Studiestartsundersøgelsen Kandidat i Pædagogik (udsat punkt) 
e) Ændring af procedure i forbindelse med bachelorprojekt (udsat 

punkt) 
f) Samling af BA-undervisning på 3 dage (PH) 
g) Plan for studerendes kontakt til forskere (årshjul) 
h) Eksamensplan V18/19 for både bachelor og kandidat*) 

 

8. Andre sager til behandling 
a) Studiemiljø (PH)  
b) Valgfagsudbud F19*) 
c) Ansøgning om midler til Semesterafslutningsarrangement på 

bachelor*) 
d) Intro til ODIN*) 

 

https://www.sdu.dk/da/Uddannelse/Kandidat/Paedagogik
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Ad pkt. 1 
Dagsordenen blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referatet er godkendt via skriftlig høring med frist 4. oktober 2018. 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Informerede om det forestående valg til kollegiale organer i november og vigtigheden af at de 

studerende stiller op. Det undersøges ved Valgsekretariatet om  og hvordan 
repræsentationsområder kan nedlægges.   

- Oplyste at der afholdes pædagogisk rådsmøde den 28. november. Punkter som udvikling af et 
pædagogisk laboratorium for udveksling og en præsentation af forskningsprojekt om frafald vil 
er på dagsordenen.  

- Orienterede om at fremmøde på kandidaten er et opmærksomhedspunkt, som vil blive taget 
op med de studerende. Fremmøde har bl.a. indflydelse på studiemiljø, men også en ændret 
studenterprofil kan have betydning.  

b) Vicestudieleder havde ingen kommentarer.  
c) De studerende spurgte til arbejdet med etablering af et fagråd. FW og DCN undersøger.  
d) Sekretariatet: 

- Informerede om opdaterede optagelsestal. Pr 3. oktober havde 37 bachelorstuderende 
bestået studiestartsprøven og der er 58 kandidatstuderende. Tallene er hentet fra 
studietidsmatricen.   

- Der arbejdes ihærdigt med oprettelser og korrekturer af fagbeskrivelser i ODIN for forårets fag.  
- Forsinkede studerende   

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 7 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling. 
 
Ad pkt. 6 
Selvom der ikke var et egentligt punkt på dagsordenen kunne PH informere om at ISK-folkene har arbejdet 
med forslag til ændring af sprogdelen på IKP, der er dog endnu ikke fremsendt noget. Yderligere oplyste PH, 
at der arbejdes med ændring af prøveformer for reeksamen i enkelte fag. PH melder ind, hvilke fag, det 
drejer sig om.  
 
Ad pkt. 7  
Punkt h blev behandlet inden punkt a)  

a) Punktet behandles på næste møde (07.11.2018). 

9. Sager til behandling undervisning 
Ingen sager til behandling 

 

10. Eventuelt 
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b) Muligheder for at tage et semester i udlandet blev introduceret til de studerende i forbindelse med 
introdagene. Der vil også blive indsamlet erfaringer fra den studerende, der i dette semester er i 
udlandet.  

c) Studienævnet har i løbet af forårssemesteret løbende behandlet og godkendt 
undervisningsevalueringer og i de tilfælde, hvor det har været bemærkninger ved godkendelsen, er 
disse adresseret af studielederen eller vicestudieleder.  

d) Punktet behandles på næste møde (07.11.2018).  
e) Der er indført en digital proces for bachelorprojekter i lighed med processen for specialer. Det har 

medført at der er ændret på nogle deadlines. BSS undersøger.   
f) Det har været et ønske fra flere at samle undervisningen på bacheloruddannelsen på 3 dage om 

ugen. BSS kunne oplyse, at ønsket vil blive taget med ved skemalægning, men det desværre nok vil 
være meget vanskeligt at gennemføre administrativt, da der er mange bindinger, specielt i forhold 
til lokaler og undervisere.  

g) I studieordningerne peges på de studerende mulighed for kontakt til forskere og forskningsmiljøer. 
Der bør arbejdes med at udpege flere muligheder for kontakt mellem de studerende og forskerne, 
da Frafaldsprojektet netop viser at dårlig eller ingen kontakt er angivet som medvirkende årsag til 
udmeldelse fra uddannelserne. Et af initiativerne, der arbejdes med er at genstarte 
foredragsforeningen, hvor der netop inviteres både forskere og studerende.  

h) Eksamensplanen for blev med enkelte ændringer godkendt.  
 

Ad pkt. 8 
a) Punktet behandles på næste møde (07.11.2018).  
b) På kandidatuddannelsen har der været tradition for at udbyde3 faste valgfag. Der var herefter en 

god diskussion om, hvorledes der kan udvikles på valgfagsudbuddet. Det skal kunne være muligt for 
undervisere at udbyde valgfag i tilknytning til egne forskningsprojekter, også emner som Akademisk 
skriftlighed og Ungdomsuddannelser blev nævnt. Endelig blev det diskuteret om der fremadrettet 
vil være plads til at udbyde 3 valgfag, når optaget bliver reduceret som følge af dimensioneringen.  

c) Ansøgningen om midler til semesterafslutningen blev imødekommet. Der opfordres til at også 
kandidatstuderende inviteres til arrangementet.  
 

Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 10 
 
 
Næste møde afholdes den 7. november 2018, kl.  9:30 – 11:30 i Romeo 
 
 
Finn Wiedemann  
Studienævnsformand  /         Dorte Cohrt Nebel  
                                     Studienævnssekretær 


